ŘEŠENÍ K PRACOVNÍMI LISTU – OHEBNÉ SLOVNÍ DRUHY
1. Doplň tabulku: Například

	podstatné jméno
	přídavné jméno
	sloveso

	čtení
	čtené 
	číst

	tanec
	taneční
	tančit

	válka
	válečný
	válčit

	mytí
	myté
	mýt

	kopání
	kopané
	kopat

	vaření
	vařená
	vařit



2. Se slovy posledních dvou řádků vytvoř věty: Například
Nastalo období kopání brambor.
Na trhu se prodávaly čerstvě kopané brambory.
Děda se chystá kopat brambory.
Od října chodím do kroužku vaření.
Už umím připravit vařená vejce.
Nikdy bych si nemyslel, že budu tak rád vařit.
3. Vybarvi stejnou barvou dvojice patřící k sobě:
	přídavné jméno
	podstatné jméno
	přídavné jméno
	podstatné jméno

	slazené
	dopisy
	horká
	čokoláda

	kreslené
	nápoje
	pečená
	holčička

	hořká
	koupel
	poslušná
	kačena

	koupené
	seriály
	neodeslané
	zákusky



4. Nahraď podstatná jména vhodnými zájmeny:
Nebudu ji zatěžovat. (tu Ivanu – i)
Pozdravuj ho.
Řeknu jí to. (té mámě – í)
Zajdu za ním. (tím – í)
5. Vytvoř větu, ve které bude v daném pořadí zastoupeno:
Sloveso, číslovka, přídavné jméno, podstatné jméno.
Například: Přiletěly čtyři černé vrány.
6. Vytvoř věty s danými slovy: Například:
je – zájmeno Viděl jsem je dobře.
je – sloveso Je mi vedro.
7. Doplň:
K ohebným slovním druhům řadíme: podstatná jména, přídavná jména, zájmena, číslovky a slovesa, protože je můžeme skloňovat nebo časovat.
8. Nad slova, která můžeš skloňovat napiš pády, kterých bylo pro tento úryvek použito. Čeho sis všiml/a?
	1. p.	2. p.	3. p.	4. p.	5. p.
Adéla jela bez mámy k babičce. Když ji uviděla, zvolala: „Babičko!“ Potom 
6. p.	7. p.
vyprávěla o jízdě autobusem.
[bookmark: _GoBack]Slova jsou napsaná od 1. do 7. pádu po sobě.

